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Vammaisneuvosto 2021–2025 
 

Esityslista  4/2022 

Lahden kaupungin vammaisneuvosto 

Aika: 6.4.2022 klo 15.00–16.30 

Paikka: Teams-kokous 

Läsnä:  

Saija Granlund puheenjohtaja 

Tomi Honkanen varapuheenjohtaja 

Seppo Mustonen jäsen 

Jari Vaalajoki jäsen 

Anna-Maria Mitchell jäsen        Poissa 

Mikko Virtanen jäsen, Päijät-Hämeen neuroyhdistys ry 

Hannu Huovinen jäsen, Päijät-Hämeen Näkövammaiset ry 

Pirkko Vaittinen jäsen, Lahden Seudun Invalidit ry 

Ritva Korhonen jäsen, Lahden Seudun Sairaus- ja tapaturmainvalidit ry 

Ilja Anttila jäsen, Suomen Kipu ry      Poissa 

Johanna Järvelä jäsen, Lahden seudun kehitysvammaisten tuki ry  Poissa 

Mika Järvelä varajäsen        Paikalla 

Tero Harju asiantuntija, Lahden Tilakeskus 

Sanna Virta osallisuuskoordinaattori  

Anne-Maarit Rantonen sihteeri 

 

Asiantuntijat  

Pasi Leppäaho  Kunnossapitopäällikkö, klo 15–15.30 

Erkki Wahlfors Royal Cycling Team, klo 15-15.30   

 

1 § Kokouksen avaus 

Puheenjohtaja avasi kokouksen. 
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2 § Läsnäolijoiden toteaminen 

Todettiin läsnäolijat. 

 

 

3 § Edellisen kokouksen muistion hyväksyminen 

Hyväksytään edellisen kokouksen muistio 12.5. kokouksessa.  

 

4 § Invapysäköintipaikkojen lumenauraus ja kevyen liikenteen väylien talvikunnossapito 

Tänä talvena on ollut tavallista enemmän ongelmia kevyen liikenteen väylien talvikunnossapidossa ja 

keskustan alueella myös invapysäköintipaikkojen lumenauraus on ollut paikoin puutteellista. 

Keskustellaan yhdessä invapysäköintipaikkojen lumenaurauksesta sekä kevyen liikenteen väylien 

talvikunnossapidosta.  

 

Kunnossapitopäällikkö Pasi Leppäaho kertoi invapysäköintipaikkojen lumenaurauksesta ja kevyen 

liikenteen väylien talvikunnossapidosta, sekä esitteli ePalautteen tekoa talvikunnossapidosta. 

Karttapalvelusta, jota urakoitsijat käyttävät, puuttuu muutamat invapaikat merkittynä, jonka takia 

lumet on aurattu invapaikoille. Pasi Leppäaho kertoi myös, että jos jokin paikka on auraamatta siitä voi 

soittaa Lahti-pisteelle. Vammaisneuvostossa todettiin, että välillä myös jotkin valtaväylät ovat olleet 

täysin ajamatta.  

Sanna Virta totesi, että on hyvä, jos tiedetään eri palveluasumisen paikoista, jossa kunnossapidon tasoa 

voitaisiin nostaa.   

Hämeenkadun talvikunnossapidosta oltiin myös kiinnostuneita, toinen puoli on ollut auraamatta koko 

talven. Pasi Leppäaho kertoi talvikunnossapidon olevan kiinteistön vastuulla.  

Keskusteltiin Lahden kaupungin risteysalueista, joissa talvikunnossapito on ollut huonoa. Pasi 

Leppäaho lupasi toimittaa linkin ohjeista, miten liittyä tekstiviestivaroituspalveluun, josta näkee 

katujen talvikunnossapidon tilanteen. Sovellus on Trimble Feedback. 

Puheenjohtaja kiitteli Pasi Leppäahoa esityksestä.  
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5 § Autoliiton invapysäköintiprojekti  

Keskustellaan Autoliiton invapysäköintiprojektista sekä siihen liittyvästä applikaatiosta. 

 

Autoliitto on tarjonnut maksullista sovellusta eri kaupungeille, josta pystyy tarkistamaan etukäteen 

kaupunkiin saapuessa missä olisi vapaana invapaikkoja. Hinta veloitetaan kuukausiperusteisesti noin 

2000e / vuosi.  

 

Vammaisneuvosto keskusteli asiasta, ettei tarve ole tällä hetkellä kovin huutava. Todettiin, ettei hinta 

ole kovin kallis. Ehkä voitaisiin ottaa projektiluonteisesti käyttöön ainakin ensin vuodeksi. Lahden 

pysäköinnin kanssa sovittava, jos sovellus otettaisiin käyttöön.  

Ehdotettiin ehdotusta Lahden pysäköinti Oy:lle, jotta se selvittäisi ja olisi palveluntarjoajaan 

yhteydessä. Sovellus voitaisiin ottaa käyttöön vuodeksi kerrallaan kokeiluluonteisesti ja päättää 

jatkosta käytön perusteella. Vammaisneuvosto hyväksyi ehdotuksen.  

 

 

6 § Lausuntopyyntö Lahden kaupungin perusopetuksen tasa-arvo- ja 

yhdenvertaisuussuunnitelmasta 

 
Vammaisneuvostolta on pyydetty lausuntoa perusopetuksen tasa-arvo ja 

yhdenvertaisuussuunnitelmaan. Keskustellaan asiasta ja kootaan mielipiteitä lausuntoa varten, mikäli 

lausunto halutaan antaa. 

 

Sanna Virta ilmoitti, että lausunto täytyy antaa 20.4.2022 mennessä. Vammaisneuvostossa sovittiin, 

että jokainen tutustuu lausuntoon ja lähettää sähköpostitse Sanna Virralle 14.4 mennessä jos jotain 

huomioita ilmenee.   

 

 

7 § Muut asiat 
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Terveiset Grenoblesta. Sanna Virta ja Mikko Virtanen osallistuivat perjantaina 1.4. etäpalaveriin 

Grenoblen kaupungin kanssa. Palaverissa keskusteltiin mm. saavutettavuudesta ja vammaisneuvoston 

toiminnasta.  

 

- Mikko Virtanen ja Sanna Virtanen kertoivat etäpalaverista. 

- Keskusteltiin myös sovitusta vammaisneuvoston 12.5 kokouksesta, joka pidetään yhdessä 

vanhusneuvoston ja nuorisovaltuuston kanssa. Sovittiin, että ennen varsinaisen kokouksen 

alkua pidetään oma vammaisneuvoston kokous. Sanna Virta laitaa tietoa myöhemmin 

tarkemmin ajankohdasta. 

 

 

8 § Kokouksen päättäminen 

 

Kokous päättyi klo. 16.30. 

 

 


